

培训议程

一、时间：2026 年 6 月 2 日 8:30-17:30

二、地点：重庆市雾都宾馆 A 栋三楼江州厅

三、议程：

8:30-9:00 学员签到

9:00-9:30 开班仪式

主持人：重庆市贸促会党组书记何毅

中国贸促会副会长李兴乾致辞

重庆市政府副市长黄茂军致辞

联合国贸法会秘书长乔宾-布莱特致辞

9:30-10:15 角色扮演：理解何时需要 NCD

主持人：张海清，重庆市贸促会副会长

演出嘉宾：国际货运代理协会联合会法律服务总监 Andrea

Tang，加纳托运人管理局首席货运与物流事务官 Rhodalyn

Djanitey，国际商会银行委员会指导委员会副主席、中国银行

江苏省分行交易银行部主任级高级经理徐珺

10:15-11:00 《NCD 公约》核心解读

授课人：联合国贸法会法律官员李彦莹、郝泽琳

11:00-12:00 《NCD 公约》范本介绍

授课人：大连海事大学法学院院长朱作贤

12:00-13:30 午餐

**13:30-14:15 《NCD 公约》行业应用及创新——运输及物流
视角**

授课人：重庆市国际物流口岸服务协会秘书长蒋啸冰

14:15-15:00 《NCD 公约》行业应用及创新——金融视角

授课人：国际商会银行委员会指导委员会副主席、中国银行江苏省分行交易银行部主任级高级经理徐珺

15:00-15:45 《NCD 公约》行业应用及创新——法律视角

授课人：中国国际经济贸易仲裁委员会仲裁院副院长解常晴

**15:45-17:30 “从试点到实施，一纸单证撬动贸易版图”圆桌
研讨及现场互动问答**

主持人：中国银行江苏省分行交易银行部主任级高级经理徐珺

参与嘉宾：最高人民法院民四庭主审法官欧海燕、北京大学法学院副教授郭瑜、中国国际经济贸易仲裁委员会西南分会副秘书长杨明、招商局集团公司律师宋安琪、重庆自由贸易试验区人民法院涉外商事审判庭审判员欧阳智鑫、陆海新通道运营有限公司总经理助理刘梦骥、中国银行重庆市分行交易银行部副总经理黄倩

17:30 培训结束

Training Agenda

Date & Time: June 2, 2026, 8:30 – 17:30

Venue: Jiangzhou Hall, 3rd Floor, Building A, Chongqing Wudu Hotel

Agenda:

8:30 – 9:00 Registration of Participants

9:00 – 9:30 Opening Ceremony

Moderator: Mr. He Yi, Secretary of the Party Leadership Group of CCPIT

Chongqing Committee

- Remarks by Mr. Li Xingqian, Vice Chairman of China Council for the Promotion of International Trade (CCPIT)
- Remarks by Mr. Huang Maojun, Vice Mayor of Chongqing Municipal People's Government
- Remarks by Ms. Anna Joubin-Bret, Secretary of the United Nations Commission on International Trade Law (UNCITRAL)

9:30 – 10:15 Role Play: Understanding When NCD is Needed

Moderator: Mr. Zhang Haiqing, Vice Chairman of CCPIT Chongqing Committee

Performers:

- Ms. Andrea Tang, Director of Legal Services, International Federation of Freight Forwarders Associations (FIATA)

- Ms. Rhodalyn Djanitey, Principal Freight and Logistics Officer, Ghana Shippers' Authority
- Ms. Xu Jun, Vice Chair of the Steering Committee of the ICC Banking Commission; Director-level Senior Manager of Transaction Banking Department, Bank of China Jiangsu Branch

10:15 – 11:00 Core Interpretation of the NCD Convention

Lecturers: Li Yanying and Hao Zelin, Legal Officers, UNCITRAL

11:00 – 12:00 Introduction to the Standard Form of the NCD Convention

Lecturer: Zhu Zuoxian, Dean of Law School, Dalian Maritime University

12:00 – 13:30 Lunch

13:30 – 14:15 Application and Innovation of the NCD Convention – Transport & Logistics Perspective

Lecturer: Jiang Xiaobing, Secretary General of the Chongqing International Logistics and Port Service Association

14:15 – 15:00 Application and Innovation of the NCD Convention – Financial Perspective

Lecturer: Xu Jun, Vice Chair of the Steering Committee of the ICC Banking Commission; Director-level Senior Manager of Transaction Banking Department, Bank of China Jiangsu Branch

15:00 – 15:45 Application and Innovation of the NCD Convention – Legal Perspective

Lecturer: Xie Changqing, Vice President of Arbitration Court, China

International Economic and Trade Arbitration Commission (CIETAC)

15:45 – 17:30 Roundtable Discussion and Interactive Q&A: "From Pilot to Implementation – How a Single Document Reshapes the Trade Landscape"

Moderator: Xu Jun, Director-level Senior Manager of Transaction Banking Department, Bank of China Jiangsu Branch

Panelists:

- Ou Haiyan, Presiding Judge of the Civil Division (No. 4) of the Supreme People's Court
- Guo Yu, Associate Professor, Peking University Law School
- Yang Ming, Deputy Secretary General of CIETAC Southwest Sub-Commission
- Song Anqi, Corporate Lawyer, China Merchants Group
- Ouyang Zhixin, Judge of the Foreign-related Commercial Tribunal of Chongqing Free Trade Zone People's Court
- Liu Mengji, Assistant General Manager, New International Land-Sea Trade Corridor Operation Co., Ltd.
- Huang Qian, Deputy General Manager of Transaction Banking Department, Bank of China Chongqing Branch

17:30 End of Training